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Protokół nr 53/2023 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 21 marca 2023 r.  

w godz. od 1550 do 1800 w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie  

w Suwałkach przy ul. Filipowskiej 20. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Karol Korneluk  

6. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

7. Stanisław Kulikowski  

 

Obecni goście:     

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

3. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

4. Jerzy Gałązka – p.o. Nacz. Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

5. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji 

6. Kamil Sznel – Nacz. Wydz. Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społ. i Promocji 

7. Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach  

8. Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej 

9. Elżbieta Bednarko – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach 

10. Monika Moroz – Dyrektor Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Suwałkach  

11. Barbara Burba – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach  

12. Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powiedział, że na początku odbędzie się głosowanie 

dotyczące pracy hybrydowej/ zdalnej Komisji w związku z prośbą o zgodę na udział w 

posiedzeniach Komisji wpłynęła od radnego Jarosława Józefa Kowalewskiego. 

 

Stanisław Kulikowski i Krystyna Gwiazdowska poprosili,  aby nie traktować radnych 

wybiórczo i aby każdy miał możliwość udziału w Komisji zdalnie.  

 

Karol Korneluk powiedział, aby taki wniosek przekazać do wszystkich Komisji i aby każda z 

Komisji mogła pracować w ten sam sposób i aby możliwość udziału online dotyczyła 

wszystkich radnych.  
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Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powiedział, aby w tej chwili przegłosować wniosek 

radnego Jarosława Józefa Kowalewskiego, natomiast jeśli chodzi o wniosek Karola Korneluka, 

aby wystąpił z nim podczas sesji Rady Miejskiej.  

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało -  5 radnych 

przeciw                                        -  0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -  1 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o udział członków Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa w posiedzeniach zdalnie.  

 

Jarosław Józef Kowalewski podziękował za pozytywny wynik głosowania oraz podkreślił, że 

również przychyla się do tego, aby możliwość udziału online dotyczyła wszystkich radnych.  

Dodał, że wie, iż sprawa była analizowana i opinia prawna była również pozytywna. 

Przypomniał, że wniosek dotyczy tylko udziału w Komisji a nie w sesji Rady Miejskiej.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 52/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 14 lutego 2023 r. 

2. Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiego Policji w sprawie zakupu samochodu 

osobowego. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2022 roku. 

4. Informacja dotycząca funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej  

w Suwałkach „Dom nr 1” i Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach  

„Dom nr 2” w 2022 r. 

5. Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „KALINA”  

w Suwałkach w 2022 r. 

6. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok.  

7. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach  

za rok 2022 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej 

na rok 2023. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji w 2023 roku Programu „Opieka 

wytchnieniowa” w Mieście Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych  

w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
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10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia wysokości wskaźników 

procentowych określających wysokość dodatku mieszkaniowego. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2023 

rok. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Promocji Miasta Suwałki 

do roku 2027, z perspektywą do 2030 r.  

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

„Kajtek – program dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego  

dla mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2023-2025.”  

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stref cen 

i cen maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami  

na terenie Miasta Suwałki. 

18. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 52/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 14 lutego 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag, wobec czego Protokół nr 52/2023 z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 14 lutego 

2023 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiego Policji w sprawie zakupu samochodu 

osobowego. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że Komendant Miejski Policji 

zwrócił się do niego z prośbą o wsparcie finansowe na zakup samochodu, który ma służyć 

Komendzie Miejskiej Policji. Wspomniał, że przekazał Komendantowi, że sytuacja budżetu nie 

jest zbyt dobra i jeśli inne samorządy obsługiwane przez Komendę Miejską Policji również 
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dołożą od siebie część środków, wówczas będzie szansa na znalezienie tych pieniędzy w 

miejskim budżecie.  

 

Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach powiedział, że 

pod koniec lutego wpłynęła informacja z Komendy Głównej o możliwości tzw. sponsoringu, 

czyli środków pochodzących z Programu modernizacji Policji 2022-2025 w kwocie 50% oraz 

50% z samorządu.  

Jednocześnie podziękował za  ubiegłoroczne wsparcie finansowe oraz bieżącą współpracę przy 

działaniach związanych z profilaktyką w kontekście ruchu drogowego czy też działania 

podejmowane w szkołach.  

Jeżeli chodzi o środki na zakup pojazdu typu furgon, których suwalska Policja potrzebuje 

najbardziej, Policja otrzymała informację, że w tym roku nie będzie to finansowane z poziomu 

centralnego, z racji też tego, że tworzy się oddział prewencji na tę chwilę jest już 26 policjantów 

zatrudnionych w oddziale prewencji Policji w Białymstoku z siedzibą w Suwałkach, którzy 

wspierają suwalską policję. Ich zadania to głównie wsparcie suwalskiej służby patrolowej, ale 

też zadania związane bezpośrednio z ruchem migracyjnym czy z zabezpieczeniem imprez i 

wydarzeń sportowych na terenie miasta, ale też w skali województwa.  

Powiedział, że tak, jak samorządy borykają się z oszczędnościami, tak samo jest w Policji. 

Wspomniał, że Policji udało się pozyskać pieniądze zewnętrzne na wymianę oświetlenia. 

Dodał, że po wstępnych rozmowach ze wszystkimi wójtami Policja uzyskała wstępne 

deklaracje o wsparciu finansowym, dzięki czemu możliwe będzie uzbieranie 50% potrzebnej 

kwoty na zakup samochodu typu SUV.   

 

Adam Ołowniuk powiedział, że adresatem pisma nie powinien być Prezydent i samorząd, ale 

np. centrala czy odpowiednie ministerstwo. Podkreślił, że jest to smutne, że Komendanci muszą 

występować z wnioskiem o środki finansowe. Miasto Suwałki musi np. dokładać duże kwoty 

do subwencji oświatowej i z tym też samorząd musi się borykać. Podkreślił, że jest to żenujące, 

że Komenda Miejska Policji składa takie wnioski, ponieważ jest to obowiązek rządu, aby te 

pieniądze Policji przekazywać.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że Zastępca Komendanta przedstawił, że jest program 

wspierany w 50% ze środków centralnych a w 50% z samorządów.  Dodał, że rząd na pewno 

dofinansowuje i przekazuje sprzęt Policji, reaktywuje posterunki, które wcześniej były 

likwidowane i je wyposaża. Dodał, że w budżecie miejskim te pieniądze należy znaleźć. 

 

Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach powiedział, że 

jest to propozycja ze strony centralnej o możliwości korzystania ze współfinansowania. Dodał, 

że Policja dostaje sprzęt ze szczebla centralnego m.in. w zeszłym roku były to motocykle, które 

już niebawem wyjadą na ulice. W ubiegłym roku Policja otrzymała również 3 pojazdy. 

Komenda poszukuje również środków na własną rękę, żeby Policji coraz lepiej się pracowało 

i aby jakość sprzętu była coraz lepsza.  

 

Jarosław Józef Kowalewski powiedział, że według niego Policja zrealizuje zadania związane 

z bezpieczeństwem bez pomocy Miasta i tu nie ma wątpliwości. Dodał, że jednak jeśli Miasto 
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może wnieść swój skromny udział w poprawę bezpieczeństwa mieszkańców, to jak najbardziej 

będzie to właściwe działanie.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że zgadza się z powyższymi wypowiedziami. Z jednej strony jest 

to smutne, że Policja musi kierować takie wnioski do samorządów, ale z drugiej strony też 

Miasto powinno wspierać takie wnioski, ponieważ też musi dbać o bezpieczeństwo swoich 

mieszkańców.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że niezależnie od tego, jak i kto rządzi w kraju, samorządy od 

zawsze finansowały chociażby ponadnormatywne patrole i przeznaczano na to środki z budżetu 

miejskiego. Dodał, że ciężko zrozumieć, że takie argumenty wykorzystuje się teraz do krytyki 

rządu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało -   6 radnych 

przeciw                                        -   1 radny 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek Komendanta Miejskiego Policji w sprawie zakupu 

samochodu osobowego. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach podziękował 

za przychylne słowa i pozytywny wynik głosowania. Zadeklarował dalszą współpracę z 

samorządem.  

 

Kamil Lauryn poprosił, aby Policja zwiększyła interwencje i patrole, jeśli chodzi o Centrum 

handlowe Plaza, gdzie w przejedzie skupia się młodzież i pojawiają się różne problemy, w tym 

nawet pobicia.  

 

Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach powiedział, że 

Policja nawiązała kontakt z dyrekcją CH Plaza oraz służbą ochrony i uskutecznia patrole piesze 

wewnątrz i na zewnątrz. Jak powiedział, jeśli dochodzi do sytuacji, o których mówił radny 

Kamil Lauryn, wówczas prośba, aby od razu powiadamiać o tym Policję a nie po kilku dniach 

od zdarzenia.  

 

 

Ad pkt. 3 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2022 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Karol Korneluk zapytał o szczepienia dzieci i młodzieży na terenie Miasta Suwałk. Zacytował, 

że w przedłożonej informacji pojawiło się stwierdzenie, że jest coraz większa niechęć rodziców 

do wykonawstwa obowiązkowych szczepień. Zapytał w związku z tym, ile osób odmówiło tych 

szczepień i jakie konsekwencje organ może wyciągnąć wobec rodziców, którzy nie chcą 

szczepić dzieci.   

 

Elżbieta Bednarko – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach powiedziała, 

że szczególnie w ostatnich rocznikach 2019-2022 jest coraz większa niechęć rodziców i 

uchylanie się od szczepień obowiązkowych dzieci. W poprzednich rocznikach szczepienia 

obowiązkowe były wykonywane na poziomie ponad 95%. W tej chwili jest to tendencja w 

całym kraju, inne województwa też borykają się z problemem niechęci rodziców do szczepień. 

Jak powiedziała, w tym roku sprawdzone zostały wszystkie punkty szczepienne w podmiotach 

leczniczych. Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna wzywała rodziców, którzy uchylali się od 

szczepień. Część rodziców zaczęła szczepić dzieci, część zrobiła to częściowo. Powiedziała, że 

nie posiada przy sobie dokładnych danych, ale problem dotyczy ok. 60-80 dzieci.  

Dodała, że Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna musi współpracować z lekarzami rodzinnymi, 

którzy kwalifikują do szczepienia i mają kontakt z rodzicami częściej niż Stacja, żeby zachęcali 

rodziców do szczepień. Zaznaczyła, że zjawisko jest niepokojące, bo kiedy wyszczepialność 

będzie niższa niż 70% grozi wtedy wzrost zachorowań na te choroby, które już praktycznie nie 

występują.  

 

Karol Korneluk dopytał, jakie możliwości prawne ma Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna, 

aby przymusić tych rodziców do wykonywania szczepień i czy w ogóle takie możliwości są. 

 

Elżbieta Bednarko – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach 

odpowiedziała, że jest określone postępowanie w tej sprawie. W tej chwili nie ma jeszcze 

rozpoczętych postępowań, odbyły się jedynie rozmowy z rodzicami.  

 

Karol Korneluk zapytał następnie o niepokojący wzrost zachorowań na ospę wietrzną – ze 

100 do ponad 300 przypadków. Zapytał, czym jest spowodowana ta sytuacja.  

 

Elżbieta Bednarko – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach przyznała, że 

ospa wietrzna jest powszechna wśród dzieci. Wspomniała, że w poprzednich latach być może 

zgłaszalność tych chorób była mniejsza przez lekarzy rodzinnych. W tej chwili, jak zaznaczyła, 

sytuacja się stabilizuje, zgłoszenia chorób zakaźnych wpływają systematycznie bez większych 

problemów.    

 

Karol Korneluk następnie zapytał o kontrolę w Szkole Podstawowej nr 11 odnośnie 

oświetlenia. Zapytał, czy te problemy zostały już usunięte. Dopytał czy w pozostałych szkołach 

były przeprowadzone badania dotyczące światła, nie czekając na kontrole Stacji z 

Białegostoku.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że Miasto cały czas inwestuje w 

obiekty szkolne, również jeśli chodzi o oświetlenie. Dodał, że cały czas zmieniają się przepisy 
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prawne. Kiedy obiekt był budowany spełniał wszystkie wymagania dotyczące oświetlenia a 

potem prawo się zmieniło i zgodnie z nim pomieszczenia są teraz za mało doświetlone. 

Powiedział, że Miasto wymienia oświetlenie w budynkach miejskich i w najbliższym miesiącu 

chce złożyć projekt związany z wymianą oświetlenia. Na ile też budżet będzie pozwalał 

oświetlenie będzie wymieniane.  

Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji powiedział, że inspektor nadzoru robót 

elektrycznych przeprowadził analizę i trwają przygotowania do złożenia wniosku.  

  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk dodał, że jak będzie dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego to jeszcze w tym roku oświetlenie będzie wymionione w wielu suwalskich 

szkołach.  

 

Karol Korneluk podziękował pracownikom oddziału higieny komunalnej, którzy 

merytorycznie pomagają m.in. w organizacji kąpieliska. 

 

Elżbieta Bednarko – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach podziękowała 

za te słowa, ale jak zaznaczyła, jeśli chodzi o stan wody warunki środowiskowe również mają 

znaczenie.   

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2022 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja dotycząca funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej  

w Suwałkach „Dom nr 1” i Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach „Dom nr 

2” w 2022 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Karol Korneluk powiedział, że w Informacji przedstawiono, że w jednym Domu 

zatrudnionych jest 16 pracowników, natomiast w drugim 5. Zapytał o wynagrodzenia 

pracowników, ponieważ tam, gdzie jest zatrudnionych 5 osób wynagrodzenia wynoszą 683 tys. 

zł, natomiast tam gdzie tych osób jest 16 wynagrodzenia wynoszą 614 tys. zł. Zapytał, dlaczego 

tak to wygląda.  

 

Monika Moroz – Dyrektor Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych powiedziała, że Placówka 

Opiekuńczo-Wychowawcza Dom nr 1 jest placówką obsługującą Dom nr 2. Jeśli jest np. 

psycholog czy pedagog to pensją tych pracowników jest obciążony również Dom nr 2. Z tego 

wynikają te różnice.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

Informacja dotycząca funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach 
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„Dom nr 1” i Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach „Dom nr 2” w 2022 r, 

została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „KALINA” w 

Suwałkach w 2022 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „KALINA” w Suwałkach w 

2022 r., została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok.  

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Jacek Juszkiewicz zapytał czy Miasto poniosło jakieś koszty związane z halą pneumatyczną. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że realizatorem projektu miała być firma 

Panorama. Z uwagi na niewykonanie w terminie tego zadaszenia boiska przy Szkole 

Podstawowej nr 6, Miasto odstąpiło od umowy. Prezydent podkreślił, że na razie nie ma wiedzy 

na temat jakiegoś roszczenia ze strony firmy Panorama w stosunku do Miasta. Dodał, że zostało 

tam wykonane przyłącze gazowe, które miało zasilać ten balon. Obecnie Miasto chce je 

wykorzystać, bo składa wniosek na budowę sportowej hali lekkiej, która ma być zlokalizowana 

na terenie Zespołu Szkół nr 4. Ten obiekt Miasto chce wykonać w oparciu o program rządowy. 

W ramach tego programu obligatoryjne jest zakupienie mobilnej strzelnicy. Do końca marca 

jest czas na złożenie wniosku. Zdecydowano, żeby hala ta powstała w kompleksie szkół, 

ponieważ szkoły mają małe sale gimnastyczne.  

Następnie powiedział, że w międzyczasie firma Panorama wygrała przetarg na budowę boiska 

przy ul. Wyszyńskiego i przy parafii salezjanów powstanie nowe boisko. Dodał, że ze strony 

Miasta prace nadzoruje Wydział Inwestycji.  

 

Jacek Juszkiewicz zapytał czy środki, które miały być przeznaczone z budżetu obywatelskiego 

na budowę hali pneumatycznej będą przesunięte. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że środki te weszły do budżetu i zostały 

wykorzystane na inne cele a hala pneumatyczna nie będzie budowana.    

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok, zostało 

przyjęte. 
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Ad pkt. 7 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach  

za rok 2022 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej 

na rok 2023. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

w roku 2022 były zmiany, ponieważ przez część roku MOPR obsługiwał jeszcze Program 

500+, który potem przejął Zakład Ubezpieczeń Społecznych. Dodał, że pojawiły się również 

nowe zadania m.in. prowadzenie ogrzewalni, dodatki węglowe itd.  

 

Kamil Lauryn zapytał o dane dotyczące podróży służbowych krajowych. Jak powiedział w 

2021 roku kosztowały one nieco ponad 20 tys. zł a już w roku 2022 było to ponad 32 tys. zł. 

Zapytał skąd taki duży wzrost.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach wytłumaczył, 

że wzrost wiąże się z tym, że pracownicy musieli przejść szkolenia dotyczące realizacji nowych 

zadań realizowanych przez MOPR. Poza tym jest obligatoryjny obowiązek doszkalania kadry 

w zakresie pracy MOPR-u. Dodał, że w placówce pracuje ponad 200 osób, więc te koszty 

proporcjonalnie nie są wysokie.  

 

Kamil Lauryn poprosił o przygotowanie pisemnego sprawozdania dotyczącego wyjazdów 

służbowych. Następnie zapytał o punkt związany z akcjami społecznymi. Zapytał o udział 

Dyrektora MOPR-u w Konferencji Naukowej organizowanej przez Uniwersytet Adama 

Mickiewicza w Poznaniu, na której Dyrektor wygłosił wykład. Zapytał czy była to delegacja.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

nie było żadnej delegacji a wykład został wygłoszony online, więc koszty były zerowe.  

 

Karol Korneluk zapytał, ile pomieszczeń w budynku przy ul. Sportowej jest wykorzystanych 

na potrzeby ogrzewalni i co się dzieje z resztą pomieszczeń w budynku po byłej izbie 

wytrzeźwień.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

w tej chwili są wykorzystywane pomieszczenia w dolnej części budynku. W tej chwili nie ma 

tam ośrodka wsparcia, a więc nie ma lekarzy, psychologa tak, jak to było wcześniej. Dodał, że 

MOPR prowadzi tylko ogrzewalnię. 

 

Karol Korneluk zapytał następnie o stanowisko specjalisty ds. pozyskiwania funduszy i 

realizacji projektów. W 2021 roku osoba ta miała 0,5 etatu, teraz ma cały etat. Zapytał, czy 

osoba ta ma jakieś pomysły na pozyskanie środków lub jest w trakcie ich pozyskiwania, aby te 

niewykorzystywane pomieszczenia w budynku przy ul. Sportowej zaczęły funkcjonować. 

Dopytał też, jak zwiększyło się pozyskiwanie środków zewnętrznych dzięki temu, że 

pracownik jest już na pełnym etacie.   



10 

 

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach odpowiedział, 

że w tej chwili będzie realizowany duży projekt związany z przemocą w rodzinie. Drugi projekt 

będzie lada dzień rozstrzygnięty. Dodał, że MOPR zgłasza różne projekty do ministerstwa, ale 

nie każdy udaje się wygrać. Są również mniejsze projekty realizowane przez kierowników. 

 

Karol Korneluk powiedział, że na ul. Zastawie 38 został utworzony Klub Seniora. Jak 

powiedział, na otwarciu Klubu Prezydent Miasta deklarował, że klub będzie działał w 

większym zakresie. Na dostosowanie budynku wydano 300 tys. zł a zgodnie z założeniami klub 

ma funkcjonować 20 godz. tygodniowo i skupiać 20 osób. Dopytał, czy specjalista ds. 

pozyskiwania funduszy i realizacji projektów poczyniła kroki, aby ten klub mógł funkcjonować 

w większym zakresie. Zapytał, jak wygląda aktywizacja tego Klubu i od kiedy będzie działał 

w szerszym wymiarze.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

jest to decyzja przełożonych o finansowaniu Klubu. Budżet Klubu Seniora to 96 tys. zł. W tej 

chwili, jak powiedział tych osób jest tam ok. 50, ale jedni przychodzą raz w tygodniu, inni 

częściej. Grafik jest tak przygotowany, aby od 12:00 do 16:00 non stop odbywały się zajęcia. 

Wspomniał również, że miał kilka telefonów czy np. seniorzy mogliby skorzystać z 

pomieszczeń w godzinach popołudniowych. Powiedział, że nie widzi przeszkód, ale trzeba to 

zorganizować w odpowiedni sposób. Jeśli miałoby to działać na zasadzie rozszerzenia Klubu 

Seniora wiązałoby się to ze zwiększeniem etatów. Mogłoby to też działać na zasadzie wynajęcia 

pomieszczenia, ale tu trzeba się zastanowić, w jaki sposób udostępniać pomieszczenia, czy 

odpłatnie czy nie. Podkreślił, że ogólnie jest duże zainteresowanie działalnością Klubu.  

 

Karol Korneluk zapytał jeszcze o VI Pielgrzymkę - Sympozjum pn. „Św. Brat Albert 

Chmielowski wczoraj i dziś" – czy odbywało się to w godzinach pracy, czy na tej pielgrzymce 

był tylko Dyrektor czy również pracownicy i czy były to delegacje.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

Prezydent przeprowadził audyt i są wyjaśnienia dotyczące wszelkich kwestii. Jeśli chodzi o 

finasowanie były to środki zewnętrzne. Ze środków MOPR-u sfinansowano obiad dla ok. 30 

pracowników. Podkreślił, że to nie tyle pielgrzymka co sympozjum, spotkanie merytoryczne 

dotyczące pomocy społecznej, m.in. pomoce sąsiedzkie, asystenci, opiekunowie, rodzinne 

domy osób starszych.  Odpowiednie zapisy znajdą się w ustawie o pomocy społecznej.  

 

Krystyna Gwiazdowska zapytała o opiekę sąsiedzką.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach wytłumaczył, 

że będzie to polegało na tym, że sąsiad będzie wykonywał usługi dla sąsiada a państwo będzie 

mu za te usługi płacić. Jak zaznaczył zmienia się pomoc społeczna w Polsce i propozycje rządu 

w tym zakresie. Wspomniał również o programie „opieki wytchnieniowej”. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 
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Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2022 

oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 2023, 

zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji w 2023 roku Programu „Opieka 

wytchnieniowa” w Mieście Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn zapytał, jak MOPR zamierza zrealizować ten program.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział że 

ma być zatrudnionych 12 osób. Na razie jest 9. Podkreślił, że jest to bardzo ciężka praca i część 

osób dosyć szybko rezygnuje. Mimo wszystko powiedział, że jest to realizowane i nie ma 

większego zagrożenia. Dodał też, że w ramach „opieki wytchnieniowej” w DPS „Kalina” 

zostało przeznaczone 1 miejsce. Tutaj są jeszcze dopracowywane szczegóły.  

 

Barbara Burba – Dyrektor DPS „Kalina” uzupełniła, że usługi opieki wytchnieniowej 

przysługują opiekunom osób niepełnosprawnych w znacznym stopniu, które mieszkają we 

wspólnym gospodarstwie. Dodała, że do tej pory Miasto Suwałki realizowało opiekę 

wytchnieniową tylko w formie usług bezpośrednio w domach osób niepełnosprawnych. W 

chwili obecnej – jak powiedziała – pojawia się nowa usługa, czyli opieka wytchnieniowa w 

ramach pobytu całodobowego w DPS „Kalina”. Powiedziała, że obecnie jest jedno zgłoszenie. 

Być może program nie jest jeszcze wystarczająco nagłośniony, ale na razie nie ma zbyt dużego 

zainteresowania. Podkreśliła, że teraz jest realizowany program pilotażowy i po roku 

funkcjonowania okaże się czy jest sens, aby zwiększać liczbę miejsc w ramach opieki 

całodobowej.  

 

Adam Ołowniuk jak długo opiekun może korzystać z opieki wytchnieniowej całodobowej i 

czy ta sama osoba może skorzystać z programu powtórnie.  

 

Barbara Burba – Dyrektor DPS „Kalina” odpowiedziała, że 2 tygodnie. Potem istnieje 

możliwość, że jeśli są przesłanki, może być ten czas przedłużony. Wtedy finansowanie nie 

pochodzi już ze środków programu, ale z budżetu miasta. Następnie powiedziała, że w ciągu 

roku 1 osoba może skorzystać maksymalnie 14 dni jednorazowo lub podzielić ten czas na 

części. 

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał czy w okolicznych porównywalnych samorządach opieka 

wytchnieniowa całodobowa jest realizowana i jak to tam wygląda.  

 

Barbara Burba – Dyrektor DPS „Kalina” powiedziała, że trudno odpowiedzieć na to pytanie, 

ponieważ nowa forma, że miejsca do całodobowej opieki można stworzyć w domach pomocy 

społecznej, pojawiła się w edycji 2022. Dodała, że wie, że istnieje opieka całodobowa, ale nie 
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w domach pomocy społecznej a w ośrodkach wsparcia. Różnie jest to realizowane przez 

różnego rodzaju podmioty. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie realizacji w 2023 roku Programu 

„Opieka wytchnieniowa” w Mieście Suwałki. 

– Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn zapytał o dane z tabeli dotyczące punktu „Zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej, w tym:  Instrumenty i usługi rynku pracy”, na co przeznaczono 100 tys. zł oraz 

punkt „Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych”, gdzie 

jest kwota 45 tys. zł.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że  

jeśli chodzi o zapotrzebowanie na 100 tys. zł wchodzą w to różne usługi, szkolenia itd. MOPR 

nie może tego wykonać. Jest rozporządzenie Ministra Pracy i Polityki Społecznej, zgodnie z 

którym nie można tych środków przesunąć na inne cele. MOPR musi to zrealizować w takim 

zakresie, jaki został wyznaczony. 

Jeśli chodzi o środki na sport, kulturę, rekreację i turystykę to jest mała kwota, ale to samo 

zarządzenie określa, że wnioski muszą wpłynąć do końca listopada. Do tego czasu wpłynęło 8 

wniosków i wszyscy, którzy chcieli pieniądze otrzymali. Zarządzenie określa, że MOPR może 

dofinansować 60%, więc jeśli imprezę organizuje np. organizacja pozarządowa musi znaleźć 

brakujące 40% potrzebnej kwoty. Dodał, że przy Prezydencie Miasta działa Rada Osób 

Niepełnosprawnych, która to zaakceptowała.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że są środki, które mogą być na 

ten cel wykorzystane, wniosków nie ma a później ogłaszane są konkursy na przełomie roku i 

okazuje się, że zapotrzebowanie jest większe niż pozwalają na to środki. Powiedział, że 

wskazanie na przyszłość jest takie, żeby organizacje pozarządowe, które prowadzą działania na 

rzecz osób niepełnosprawnych, wcześniej zgłosiły swoje potrzeby na przyszły rok i wówczas 

zostanie to ujęte w terminarzu wydatków z PFRON-u. W innym wypadku trzeba przekazywać 

w 100% środki pochodzące z budżetu miasta.  
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Karol Korneluk zapytał, jakie działania promocyjne były związane z rozpropagowaniem tego 

tematu wśród osób zainteresowanych. Czy w ogóle jakieś były a jeżeli nie, to jakie są plany na 

przyszłość, aby to o czym mówił Prezydent Miasta zostało zrealizowane.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

na stronie MOPR-u jest zakłada, gdzie można znaleźć wszystkie informacje. Dodał, że jest 

również Rada Osób Niepełnosprawnych przy Prezydencie Miasta, która odbywa regularne 

spotkania. Dodatkowo jest odpowiedni Wydział, Suwalska Rada Seniorów, więc 

zainteresowane osoby są informowane na bieżąco.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

– Opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia wysokości wskaźników 

procentowych określających wysokość dodatku mieszkaniowego. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn przytoczył dane z tabeli, po czym powiedział, że od 1 lipca 2021 r. weszła w 

życie nowelizacja. Zapytał, dlaczego Dyrekcja MOPR-u nie informował o tym, że nastąpiły 

zmiany i było widać, że tendencja będzie wzrostowa.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

jeżeli chodzi o projekt budżetu, który został złożony do Skarbnika Miasta, MOPR otrzymał 0,5 

mln zł mniej niż wnioskował. Następnie dodał, że wszystkie samorządy ze względu na 

oszczędności zmniejszają wskaźniki i schodzą na minimum. Jak powiedział do końca nie da się 

jeszcze wyliczyć czy nawet po zmniejszeniu wskaźników środków wystarczy. Podkreślił, że 

jest to zadanie własne gminy i zmniejszenie spowoduje oszczędności.  

 

Kamil Lauryn zapytał, jakie samorządy poszły w tym kierunku.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach odpowiedział, 

że Inowrocław i Poznań.  
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Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie obniżenia wysokości 

wskaźników procentowych określających wysokość dodatku mieszkaniowego. 

– Opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    3 radnych 

przeciw                                        -    4 radnych 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej  

od dymu tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego. 

– Opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 
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wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą 

jest Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

– Opinia stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– Opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk  

na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn zapytał co z przetargiem na prowadzenie schroniska.  

 

Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

powiedział, że przetargami zajmuje się Wydział Zamówień Publicznych. Dodał, że obecnie 

Miasto jest jeszcze w trakcie rozstrzygania tego przetargu. W ostatnim przetargu było 

zgłoszonych dwóch wykonawców. Były dwa przetargi – na opiekę nad zwierzętami ze 

schroniska oraz odłów zwierząt. Przetarg na odłów został rozstrzygnięty. Problem jest z 

operatorem schroniska. Zgłosiło się dwóch wykonawców. Został wybrany wykonawca, który 

teoretycznie jest droższy, ale spełniał wszystkie wymagania dotyczące przetargu. W drugiej 

sytuacji Miasto nie otrzymało dokumentów potwierdzających, że drugi wykonawca ma 

odpowiednie zezwolenie wydane przez Prezydenta Miasta Suwałk, na moment składania 

oferty. Obecnie osoba, która przegrała przetarg odwołała się do Krajowej Izby Odwoławczej. 
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Tam zapadła decyzja, że jednak taki element powinien być opisany już w przedmiocie 

zamówienia. Miasto stoi na swoim stanowisku i aktualnie czeka na uzasadnienie. 

Dodał, że w chwili obecnej opieka nad zwierzętami jest zabezpieczona, ponieważ na etapie 

poprzedniego przetargu została określona kwota na zamówienie dodatkowe i dzięki temu 

opiekę nad zwierzętami sprawuje teraz dotychczasowy wykonawca.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk 

na 2023 rok. 

– Opinia stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Promocji Miasta Suwałki 

do roku 2027, z perspektywą do 2030 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Promocji 

Miasta Suwałki do roku 2027, z perspektywą do 2030 r. 

– Opinia stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 16 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

„Kajtek – program dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2023-2025.” 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że zgodnie z wolą Rady 

Miejskiej, która została wyrażona w styczniu 2022 r. został zobligowany do przygotowania 

programu. Jak powiedział, projekt programu został przygotowany i przedyskutowany na 
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Komisji ds. Zdrowia, również obligatoryjna opinia była wyrażona przez Agencję Oceny 

Technologii Medycznych i Taryfikacji z pewnymi warunkami, które zostały uwzględnione.  

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach powiedział, że 

jest Zarządzenie Prezydenta Miasta Suwałk, jeżeli chodzi o pogrzeb dzieci nienarodzonych. 

Powiedział, że w najbliższy piątek odbędzie się pogrzeb 25 dzieci nienarodzonych. W sumie  

pochowano ich już ponad 600.  

Zaznaczył, że przy in vitro część zarodków będzie niszczona. Zapytał, czy w procedurze in 

vitro będzie uwzględniony pochówek dzieci nienarodzonych.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że projekt, który został 

przedłożony Agencji Technologii Medycznych uwzględnia w pewnym stopniu głosy osób 

przeciwnych in vitro. Dodał, że w projekcie uchwały nie ma mowy o mrożeniu zarodków, 

natomiast wpisana została możliwość mrożenia komórek jajowych niezapłodnionych. W 

związku z tym, nie ma problemu, o którym mówił Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR-u.  

 

Jacek Juszkiewicz zapytał czy będą ponadnormatywne zarodki, które nie będą mrożone.   

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że w tym projekcie możliwości 

mrożenia zarodków nie ma.  

 

Jacek Juszkiewicz dodał, że wszystko zostało już powiedziane przy uchwale intencyjnej. 

Stanowiska były wtedy różne. Podkreślił, że stanowisko Klubu Prawo i Sprawiedliwość w tym 

temacie się nie zmieniło. 

Następnie zapytał, czy w obecnej sytuacji finansowej Miasto stać na taki program. Jak 

powiedział, wiadomo, że samorząd głównie realizuje zadania odnoszące się do potrzeb 

zbiorowych mieszkańców a ten program – jak zaznaczył – bardziej jest skierowany do potrzeb 

indywidualnych niż do szerszej społeczności. Podkreślił, że jest wiele zbiórek na ratowanie 

życia chorych dzieci, gdzie potrzebne są środki na leczenie zagraniczne i tuta tej wrażliwości 

nie ma ze strony samorządu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że środki na ten program udało 

się wyodrębnić dzięki temu, że rząd przejął w 100% finansowanie szczepień na HPV a w 

miejskim budżecie były na ten cel zarezerwowane pieniądze. Jeśli Rada Miejska zdecyduje się 

na przyjęcie uchwały wówczas środki z jednego programu zdrowotnego będą mogły zostać 

przeniesione na drugi program zdrowotny. Potrzebne będą zmiany w budżecie a jeśli chodzi o 

kolejne lata, zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    5 radnych 

przeciw                                        -    2 radnych 

wstrzymało się od głosu              -    0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej „Kajtek – program dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2023-2025.” 

– Opinia stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stref 

cen i cen maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami na 

terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Karol Korneluk zapytał czy jest propozycja rozszerzenia strefy taksówek, bo wiadomo, że 

miasto się rozbudowuje. Pytanie, czy za tą podwyżką będzie zmiana stref taryfowych. Dopytał 

też czy są planowane rozwiązania ze strony urzędu, żeby wraz z powiększaniem miasta 

rozszerzać strefy taryfowe. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że trzeba byłoby się przyjrzeć 

tym strefom  i zastanowić się nad tym tematem.  

 

Paweł Pawłowski – Naczelnik Wydziału Komunikacji powiedział, że na ten moment strefy 

zostały ustalone uchwałą z roku 2019. Dodał, że pierwsza i druga strefa mogłyby zostać 

rozszerzone. Jeśli jest taka potrzeba, temat należy przedyskutować i podjąć jakieś działania w 

tym zakresie. Powiedział, że dobrze byłoby, aby również mieszkańcy wypowiedzieli się w tym 

temacie np. jeśli chodzi o to, która strefa jest dla nich istotna.   

 

Karol Korneluk powiedział, że miasto się rozwija i chodzi np. o ul. Staniszewskiego i nowe 

osiedle domów jednorodzinnych, które w tej okolicy powstaje i się rozbudowuje.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk poprosił Naczelnika Wydziału Komunikacji 

o przeanalizowanie stref pod kątem potrzeb mieszkańców i przedłożyć materiał na Kolegium 

Prezydenta.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    5 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia stref cen i cen maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków 

taksówkami na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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Ad pkt. 18 

Wolne wnioski. 

 

Adam Ołowniuk zapytał o szkołę litewską. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że teraz w mieście funkcjonuje 

przedszkole niepubliczne prowadzone przez fundację litewską. 7 dzieci będzie kontynuować 

naukę w szkole podstawowej litewskiej. Wysiłki ze strony Litwy, konsulatu w Sejnach i 

Litwinów mieszkających w Polsce idą w takim kierunku, żeby utworzyć szkołę podstawową. 

Prezydent miał spotkanie z Wiceministrem Oświaty Republiki Litewskiej. W tej chwili są 

załatwiane formalności związane z rejestracją szkoły podstawowej. Prośba ze strony litewskiej 

jest taka, aby do czasu zakończenia remontu obiektów w kamienicy przy ul. Mickiewicza 5, 

żeby te dzieci mogły uczyć się w przedszkolu, które funkcjonuje na ul. Waryńskiego. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że chciałby jeszcze poruszyć kwestię związaną z Zarządem 

Budynków Mieszkalnych i mieszkaniami komunalnymi. Podkreślił, że zgłosiła się do niego 

jedna osoba, która otrzymała mieszkanie komunalne, które – jak zaznaczył radny – nie do końca 

nadaje się do zamieszkania od razu. Jak powiedział, kobieta, która otrzymała to mieszkanie jest 

podłamana, bo cieszyła się, że mieszkanie zostało jej przydzielone, podpisała dokumenty  a 

zarówno klatka schodowa, jak i samo mieszkanie jest w złym stanie. Dodał, że w umowie jest 

zawarte, że mieszkanie wymaga jedynie kosmetyki. Powiedział, że w mieszkaniu ok. rok temu 

był pożar i od tego czasu nic nie było tam robione a teraz, kiedy mieszkanka ma już podpisane 

dokumenty dopiero zaczyna się coś dziać w zakresie remontów. Radny dodał, że usłyszał z 

ZBM-u, że nie przekazuje niewyremontowanych mieszkań a jedynie do lekkiej kosmetyki.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk dopytał, czy Prezes ZBM-u chciał, aby 

kobieta przejmowała mieszkanie w takim stanie.  

 

Adam Ołowniuk odpowiedział, że dokumenty są już podpisane i kobieta ma już nawet zapłacić 

czynsz na bieżący miesiąc. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że sprawę trzeba wyjaśnić i w 

tym celu zaprosić Prezesa ZBM-u na posiedzenie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 

Dodał, że sprawy nie zna a zasadą jest, że przed przekazaniem kluczy ZBM musi przeprowadzić 

remont, natomiast osoba, która ma to mieszkanie przejąć najpierw je ogląda a później podpisuje 

dokumenty.  

 

Karol Korneluk powiedział, że jest ustawa, która reguluje, jakie są obowiązki wynajmującego 

i w jakim stanie Miasto ma przekazywać te mieszkania.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że jest zaskoczony tym tematem. 

Powiedział, że poinformuje Prezesa ZBM-u, aby uczestniczył w Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego, zaprosił na to posiedzenie również radnego Adama Ołowniuka.  
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Kamil Lauryn zapytał o przejścia dla pieszych – czy w tym temacie są jakieś działania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podkreślił, że prace nad tym są cały czas i 

zapowiada się, że ta praca przyniesie efekty. Kolejne projekty w tym zakresie są składane i 

Miasto pamięta o przejściach na ul. Emilii Plater, Noniewicza itd.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i wniosków.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa podziękował 

radnym i gościom za udział w posiedzeniu. Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


